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Sieć gazowa i światłowodowa 
Kluczowe inwestycje kanalizacyjne 
i wodociągowe
Oczekiwane przez mieszkańców 
inwestycje drogowe i oświetleniowe
Nowoczesny sprzęt dla OSP to 
poprawa bezpieczeństwa mieszkańców



Szanowni Państwo, 
Drodzy Mieszkańcy!

KURIER OBROWA DZIEŃ DOBRY
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W dniu 19 listopada 2023 r. minęło 21 lat, odkąd powierzyliście mi Państwo zaszczytne 
stanowisko wójta, obdarzając mnie ogromnym poparciem i zaufaniem. Po objęciu funkcji 
odbyłem wiele spotkań z mieszkańcami, dzięki temu miałem możliwość poznania jakie 
są Państwa oczekiwania i jakie zadania powinny być realizowane w pierwszej kolejności. 
Zawsze starałem się służyć Państwu pomocą, reagować na prośby, wszelkie sugestie i być 
otwarty na kontakt. 
Kiedy obejmowałem stanowisko wójta gminę zamieszkiwało ok. 8 tys. mieszkańców, 
obecnie jest to 19,2 tys. mieszkańców. Zaczynaliśmy z budżetem gminy w wysokości 
ok. 12 mln zł, a na 2024 rok zaplanowano aż 136 mln zł. Pozyskując dodatkowe środki 
na inwestycje kładłem nacisk na poprawę jakości dróg gminnych, rozbudowę sieci 
wodociągowej, kanalizacyjnej itp., ale priorytetem była i pozostanie dla mnie oświata, 
ponieważ dotyczy przyszłości młodego pokolenia. Sieć wodno-kanalizacyjna wydłużyła 
się w tym czasie o kilometry: tylko główna nitka sieci kanalizacyjnej rozrosła się do 
144 km (kolejne 12,7 km w budowie), przyłączy jest ponad 3,5 tys., a główna nitka sieci 
wodociągowej to 333 km (oraz 5,7 tys. przyłączy). W każdej kadencji sporo środków jest 
przeznaczanych na infrastrukturę drogową. Tylko w tej kadencji to 30,5 km nowych dróg, 
a ogłoszone postępowania to kolejne 9 km nowych dróg. Do tego wykonaliśmy 25 km 
podbudowy. Obecnie sieć drogowa liczy 420 km, z czego ponad 90 km to drogi bitumiczne. 
Przebudowaliśmy także wszystkie szkoły oraz zmodernizowaliśmy bądź przebudowaliśmy 
wszystkie obiekty świetlicowe i remizy. 
Planując zadania na kolejne lata skupiałem się nie tylko na zadaniach inwestycyjnych, 
ale również na podejmowaniu licznych inicjatyw sportowych, kulturalnych, a także 
wsparciu działających na terenie gminy stowarzyszeń, klubów sportowych, klubów 
seniora, fundacji i kół. Realizacja wielu przedsięwzięć była możliwa dzięki przemyślanym 
decyzjom i racjonalnemu wydatkowaniu środków publicznych, a fakt zajęcia przez gminę 
wysokiego miejsca w prestiżowym rankingu „Gmina Dobra do Życia 2023” potwierdza dobre gospodarowanie tymi środkami.      
Kieruję słowa podziękowania za wsparcie i dobrą współpracę do radnych, sołtysów, rad sołeckich wszystkich kadencji, pracowników 
urzędu, placówek oświatowych, druhów OSP i wszystkich osób, których praca przyczyniła się do zmiany oblicza naszej Małej Ojczyzny. 
Serdecznie dziękuję za wieloletnią współpracę z samorządem wojewódzkim, powiatowym i sąsiednimi gminami. Nasz samorząd czeka 
wiele nowych wciąż zadań, ale wierzę, że wzajemna życzliwość i wspólne działania pozwolą na realizację założonych celów. 

Pozdrawiam, wójt Andrzej Wieczyński.
fot. Krzysztof Kamiński

Rozbudowa szkoły 
podstawowej i budowa 
przedszkola w Brzozówce 
dobiega końca. Trwają wła-
śnie ostatnie prace wykoń-
czeniowe. To już kolejna 
duża inwestycja oświatowa 
w gminie.

fot. GOK Obrowo

Szkoła wkrótce otwarta
s. 4-5
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Kilometry nowych dróg
s. 6-8

Pozyskanie środków 
zewnętrznych umożliwi 
gminie zmodernizowanie 
kilometrów dróg i budowę 
chodników. Łączny koszt 
inwestycji drogowych to 
ponad 17,5 mln zł. 

fot. UG Obrowo
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Magdalena Krzyżanowska, fot. archiwa członków grupy

Jaki jest budżet na 2024 rok? 
Opracowanie: Dajana Boniecka

Proinwestycyjny i zrównoważony – taki jest budżet gminy na bieżący rok. 
Zakłada on rekordową kwotę na wydatki inwestycyjne – ponad 36 milionów złotych.

W planowanych wydatkach inwe-
stycyjnych (na dzień 31.01.2024 r.) 
w kwocie 36 mln zł znajduje się 
ponad 17 mln na budowę i mo-
dernizację dróg 
i chodników oraz 
oświetlania ulicz-
nego.

Podczas grudnio-
wej sesji Rady Gminy 
Obrowo została przyjęta 
uchwała budżetowa na 
2024 rok.  Dochody gminy zostały zapla-
nowane na poziomie 131 089 521,00 zł, 
a wydatki to 136 067 958,00 zł, w tym 
inwestycje 36 220 778,00 zł (ze środków 
zewnętrznych 23 061 701,00 zł, w tym ze 
środków unijnych 9 267 552,00 zł).

- Tak bardzo wysoka kwota pozwoli na 
dokończenie rozpoczętych już inwestycji 
i na rozpoczęcie wielu nowych zadań – 
powiedział wójt Andrzej Wieczyński. – To 
również dzięki pozyskanym, pod koniec 
ubiegłego roku, środkom zewnętrznym na 
przebudowę dróg oraz zwiększonej sub-
wencji, aż o 18 milionów złotych – dodał.

Wójt Wieczyński wskazał także najwyż-
szą pozycję w przyszłorocznym budżecie 
gminy, tj. oświatę, na którą przeznaczonych 
zostanie 52 mln zł. W tej kwocie na inwe-
stycje oświatowe zaplanowane jest około 
4,27 mln zł. 

W budżecie na 2024 rok mieszkańcy 
gminy znajdą wiele oczekiwanych zadań 
inwestycyjnych, na łączną kwotę ponad 36 
mln zł, w tym:

• przebudowa i modernizacja sieci dróg 
– 17 581 127,00zł,
• infrastruktura wodociągowa 
– 1 330 049,00 zł,
• infrastruktura kanalizacyjna 
– 8 155 002,00 zł,
• gospodarka komunalna 
– 1 250 00,00 zł, 
• oświata, w tym m.in. budowa placu 

zabaw i boiska przy ZS w Osieku nad Wi-
słą oraz wymiana źródła ogrzewania w ZS 
w Dobrzejewicach – 4 270 000,00 zł,

• cyberbezpieczny samorząd 
– 750 000,00 zł,
• bezpieczeństwo publiczne i OSP 
– 460 000,00 zł,
• budowa przedszkola ze żłobkiem 

w Obrowie – budowa żłobka 
– 516 600,00 zł, 
• budowa oświetlenia – 220 000,00 zł, 
• infrastruktura sportowa 
– 205 000,00 zł,
• ochrona środowiska – 113 000,00 zł,
• ochrona dziedzictwa narodowego 
– 1 370 000,00 zł.

Wydatki inwestycyjne uwzględniają 
takie inwestycje jak: przebudowa chodni-
ków, doposażenie placówek oświatowych 
i ochotniczych straży pożarnych, budo-
wa kanalizacji sanitarnej w Szembekowie, 
przebudowa z rozbudową stacji uzdatnia-
nia wody oraz dalsza budowa sieci kanali-
zacji sanitarnej w Osieku nad Wisłą, dalsze 

prace modernizacyj-
ne na ujęciu wody 
w Dobrzejewicach, 
budowa wodociągu 
dla zasilania stacji 
podnoszenia ci-
śnienia w Obrowie, 
budowa wodociągu 
w Stajenczynkach 

oraz dokończenie budowy wodo-
ciągu w miejscowościach Silno-

-Obory-Smogorzewiec.

Planowane w tym roku są 
także prace związane z opra-
cowaniem dokumentacji 
projektowej na: 

• budowę kanalizacji 
w Oborach oraz Zębówcu,

• zagospodarowanie te-
renu przy ul. Dworcowej 

w Obrowie,
• budowę świetlicy wiejskiej 

w Dzikowie,
• budowę sali gimnastycznej 

przy szkole w Łążynie II.
Gmina oprócz wydatków inwesty-

cyjnych, dużą część budżetu przeznacza 
na wydatki bieżące, którymi są m.in.: 

• gospodarka wodno-ściekowa 
– 6 475 000,00 zł,
• połączenia komunikacyjne 
– 1 700 000,00 zł, 

• utrzymanie dróg – 1 155 064,00 zł, 
• oświata – 48 146 306 zł, 
• ochotnicze straże pożarne 
– 543 900,00 zł, 
• pomoc społeczna – 13 224 348,00 zł,
• gospodarka odpadami komunalnymi 
– 7 262 000,00 zł,
• kultura i sport – 2 203 130,00 zł. 
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Kolejna szkoła dostosowana 
do potrzeb uczniów 

Dajana Boniecka | Fot. UG Obrowo | GOK Obrowo

Rozbudowa szkoły podstawowej oraz budowa przedszkola w Brzozówce zmierza ku końcowi. 
Największa inwestycja w gminie niedługo zostanie otwarta dla uczniów.

Nowa, pokaźna, część budynku Zespo-
łu Szkół w Brzozówce jeszcze w tym 
półroczu zostanie otwarta dla uczniów. 
Ogromny nowy obiekt liczący 2 500 m2  
będzie do dyspozycji uczniów i nauczy-
cieli. W szkole trwają ostatnie prace wy-
kończeniowe.  

Prace wewnątrz budynku są zaawanso-
wane i postępują w bardzo szybkim tempie. 
Na korytarzach i w łazienkach, na obu kon-
dygnacjach, a także w salach lekcyjnych na 
piętrze szkoły zostały położone już płytki. 
Posadzki w salach w części przedszkolnej 
przygotowane są do położenia na nich pa-
neli podłogowych. Ściany zostały dwukrot-

nie pomalowane białą farbą. Przygotowano 
także stelaże do podwieszanych sufitów. 
Elektryka przygotowana jest pod montaż 
włączników oraz gniazd, a wykonawca de-
klaruje, że w marcu zostaną montowane 
drzwi wewnątrz budynku. 

W ferie zimowe, podczas nieobecność 
uczniów w szkole, zostało wykonane przej-
ście ze starej części szkoły do nowej poprzez 
wykucie otworu w łączniku szkoły. 

 - Środki, które przeznaczyliśmy na roz-
budowę szkoły, czyli ok. 8 mln z budżetu 
gminy i 5 mln z Polskiego Ładu, to ogromna 
kwota. To prawie 10 procent rocznego bu-
dżetu gminy. Teraz stajemy przed kolejnym 
wyzwaniem – wyposażeniem. Już od dłuż-

szego czasu szukamy środków zewnętrz-
nych, które moglibyśmy przeznaczyć na 
kompleksowe wyposażenie szkoły, a tym 
samym odciążenie budżetu gminy – powie-
dział wójt Andrzej Wieczyński. 

Zwiększony metraż szkoły podstawowej 
oraz przedszkola przyczyni się do zwiększe-
nia ilości miejsc dla dzieci i uczniów oraz 
powrotem do jednozmianowego systemu 
pracy. Dzięki rozbudowie uczniowie będą 
mogli również korzystać ze stołówki szkol-
nej oraz sali audiowizualnej. 

Należy zaznaczyć, że szkoła w Brzozów-
ce jest już trzeci raz modernizowana. Pra-
wie 20 lat temu szkoła przeszła generalny 
remont, a następnie szkołę zmodernizowa-
no i dobudowano salę gimnastyczną.

Jak modernizowano gminną infra-
strukturę edukacyjną w ostatnich la-
tach? 

W latach 2018-2019 została wykonana 
nadbudowa i przebudowa budynku Zespo-
łu Szkół w Osieku nad Wisłą, a także wy-
remontowana została szkolna sala gimna-
styczna dzięki środkom w wysokości ponad 
2,4 mln zł. 

W roku 2018 termomodernizację prze-
szła szkoła w Łążynie. Została wymieniona 
stolarka okienna, ocieplono ściany i dach 
oraz wymieniono źródło ogrzewania na 
pompę ciepła. Inwestycja, przy wparciu 
środków unijnych, kosztowała łącznie ok. 
1 mln zł. 

W latach 2020-2021 miała miejsce 
kolejna duża inwestycja – rozbudowa 
i termomodernizacja  szkoły podstawowej 
w Obrowie. W tych latach również wykona-
no termomodernizację Pałacu w Zębowie, 
w którym mieści się szkoła podstawowa 
i oddział przedszkolny. Obie inwestycje zo-
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stały zrealizowane przy współudziale środków unijnych, a łączny 
koszt obu inwestycji to ponad 4,4 mln zł. W tym czasie, na budyn-
ku Publicznej Szkoły Muzycznej w Osieku nad Wisłą, wymienione 
zostało również pokrycie dachowe oraz zakupiono nowy piec. Wy-
datkowano na ten cel ponad 100 tys. zł. 

Szkoły przez lata nie tylko były rozbudowywane czy remon-
towane. Na przestrzeni lat do szkół zakupiono m.in. piece kon-
wekcyjne, wykonano system monitoringu w szkole w Obrowie 
i Dobrzejewicach oraz zakupiono fortepian do szkoły muzycznej. 
Dzięki dotacjom z programów „Aktywna tablica”, „Narodowy 
Program Rozwoju Czytelnictwa” czy „Posiłek w szkole i w domu”, 
zakupiono narzędzia TIK, doposażono biblioteki i wymieniono 

sprzęt w szkolnych stołówkach. Tylko w toku dwuletniego projektu 
„Wyższe kompetencje uczniów – sukces w przyszłości. Komplekso-
wy system wsparcia szkół podstawowych z terenu Gminy Obrowo” 
zakupiono wyposażenie TIK, sprzęt do prowadzenia zajęć dla dzie-
ci z niepełnosprawnościami i dodatkowe pomoce do zajęć specja-
listycznych i zrealizowano około 15 tys. godzin dodatkowych zajęć 
dla uczniów za kwotę ok. 2 mln zł. Na projekt pozyskano ponad 2 
mln zł ze środków unijnych. 

- W 2024 roku gmina przystępuje do wymiany źródła ciepła 
w szkole w Dobrzejewicach. Planowany koszt inwestycji to 300 tys. 
zł. Mamy także gotowy projekt techniczny na budowę przedszkola 
oraz żłobka w Obrowie, a obecnie ubiegamy się o jego sfinanso-
wanie ze środków unijnych – mówi wójt Andrzej Wieczyński. – 
Mamy w gminie piękne, duże i dobrze wyposażone szkoły. Stwo-
rzenie odpowiednich warunków edukacyjnych dla 2,5 tys. dzieci 
i uczniów w gminnych przedszkolach i szkołach wymaga bez wąt-
pienia dużych nakładów finansowych. W tegorocznym budżecie 
zaplanowaliśmy 52 mln zł na oświatę, w tym 48 mln zł to wydatki 
bieżące. A przewidujemy wzrost tych wydatków o co najmniej 5 
mln zł z uwagi na zapowiedziane podwyżki w oświacie. Jednakże 
inwestycja w edukację dzieci i młodzieży jest najlepszą inwestycją 
w człowieka i w jego przyszłość – dodaje wójt.

Projekt pn. „Rozbudowa budynku szkoły podstawowej i budynku przedszkola wraz z niezbędną 
infrastrukturą techniczną w miejscowości Brzozówka” dofinansowany jest kwotą 5 mln zł 

z Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych.

Szkoła Podstawowa w Zębowie wyremontowana przy 
współudziale środków unijnych

Zakupiono monitory interaktywne ze środków unijnych

Szkoła Podstawowa w Łążynie II Szkoła Podstawowa w Obrowie

Szkoła Podstawowa w Osieku nad Wisłą
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Dzięki zwiększonemu budżetowi możliwe było podpisanie umowy na przebudowę dróg 
w Brzozówce, Głogowie, Obrowie, Silnie, Zębowie i Kuźnikach. 

Trzymilionowa inwestycja
Inwestycja obejmuje przebudowę dróg 
gminnych na ulicach: Dębowej, Gru-
szowej i Okrężnej w Brzozówce, Boro-
wikowej i Grzybowej w Głogowie, Ener-
getycznej w Obrowie, Sosnowej w Silnie 
oraz przebudowę drogi łączącej Zębowo 
z Kuźnikami. 

- W styczniu odbyła się sesja nadzwy-
czajna Rady Gminy, na której była proce-
dowana uchwała dotycząca zmiany budżetu 
gminy na rok 2024, z uwagi na otrzymany 
wniosek od wójta o zwiększenie środków na 
inwestycje drogowe – mówi Roman Skór-
ski, przewodniczący Rady Gminy Obrowo. 
– Zgoda została wyrażona – dodaje.

Dzięki zwiększonym środkom, możliwe 
było podpisanie umowy z wykonawcą na 
przebudowę gminnych dróg. 

Zakres prac obejmuje w szczególności 
roboty pomiarowe i ziemne, wykonanie 
podbudowy, wykonanie nawierzchni, zjaz-
dy, pobocza oraz roboty wykończeniowe.

Zgodnie z zapisami w umowie, wyko-

nawca ma 6 miesięcy od dnia podpisania 
umowy na realizację przedmiotu umowy, 
a cena wykonania przedmiotu zamówienia 
to 2 954 099,04 zł.

Przypomnijmy: pod koniec 2023 r. gmi-
na pozyskała około 8 mln zł dofinansowa-
nia zewnętrznego z Rządowego Funduszu 
Polski Ład na przebudowę i modernizację 
dróg gminnych. Powyższe postępowanie 
przetargowe dotyczy tylko pierwszej części 
dofinasowania (1,95 mln zł).

Inwestycja realizowana jest w ramach Rządowego Funduszu 
Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych.

W tym roku na ulicach: Słonecznej, 
Szczęśliwej, Wodnej i Widokowej w Osie-
ku nad Wisłą, Leśnej i Spacerowej w Silnie 
oraz na ulicy Szembeka w Szembekowie, 
będzie położony asfalt. To 3,3 km nowych 
nawierzchni.

Modernizacja ww. dróg jest możliwa 
dzięki dofinansowaniu, jakie gmina po-
zyskała z Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich. Kwota dofinansowania, o której 
mowa to 1,38 mln zł. Do przedsięwzięcia 
gmina z własnego budżetu dołoży niespeł-
na 2 mln zł. 

Pierwsze prace na osiedlu „Wenecja” 
w Osieku nad Wisłą ruszyły już w połowie 
listopada. Została zrobiona podbudowa. 
Wcześniej, bo w 2022 roku mieszkańcy 
ww. osiedla, mieli wykonaną 280-metrową 
instalację odprowadzającą nadmiar wód 
deszczowych. Teraz kolej na asfalt. Koszt 
wykonania odwodnienia wyniósł 200 tys. 
zł. 

- Nie można zaczynać inwestycji od 
końca, czyli od asfaltowania dróg, a dopiero 
później zamartwiać się o nitkę wodociągo-
wą czy kanalizacyjną. To marnotrawienie 
publicznych pieniędzy – wyjaśnia wójt. - 
Wykonanie nawierzchni asfaltowej to tak 
naprawdę ostatni etap inwestycyjny na 
poszczególnych drogach. Taką inwestycję 
poprzedzają prace, których bezpośrednio 
nie widać. Wodociąg, kanalizacja i dobre 
odwodnienie są dla mnie priorytetem – do-
daje.

Środki przyznano w ramach operacji typu „Budowa lub mo-
dernizacja dróg lokalnych” poddziałania „Wsparcie inwestycji 

związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową 
wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji 
w energię odnawialną i w oszczędzanie energii” objętego 

Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020.

Dajana Boniecka | fot. UG Obrowo

Zostaną przebudowane również ulice w Silnie oraz 
Szembekowie.

Osieckie osiedle 
wkrótce z asfaltem

Ulice Grzybowa w Głogowie oraz Energetyczna w Obrowie wkrótce zyskają nową 
nawierzchnię
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Niemal osiem kilometrów asfaltu
Dajana Boniecka | fot. UG Obrowo

Jeszcze w tym roku mieszkańcy Kawęczyna pojadą wyremontowaną drogą.

Od uruchomienia Funduszu Polski Ład: 
Programu Inwestycji Strategicznych, 
gmina Obrowo na bieżąco wnioskowała 
o dodatkowe środki na dalsze inwestycje. 

Gmina otrzymała środki na drogi 
w ramach ósmej edycji Programu Inwe-
stycji Strategicznych, pod koniec 2023 r., 
w wysokości 8 mln zł. W związku z tym 
ogłoszona została druga część postępowa-

nia przetargowego na przebudowę dróg na 
terenie gminy.

- Gmina Obrowo z Funduszu otrzymała 
do tej pory łącznie 10 mln zł.  Wsparcie fi-
nansowe dotyczyło rozbudowy szkoły wraz 
z budową przedszkola w Brzozówce oraz 
budowę sieci kanalizacyjnej w Osieku nad 
Wisłą. Gmina Obrowo wielokrotnie wnio-
skowała o środki na drogi, wreszcie pojawi-
ły się dla naszej gminy środki dedykowane 

na remonty i budowę dróg – mówi wójt An-
drzej Wieczyński. 

W tej części postępowania planowane 
jest przebudowanie 7,923 kilometrów dróg 
w północnej części gminy. 

W związku z powyższym zostaną prze-
budowane następujące ulice: Hiacynto-
wa (270 m), Jeżynowa (424 m), Osikowa 
(480 m) i Lisia (289 m) w Głogowie, Osi-
kowa (380 m) w Brzozówce, Mechaniczna 
i Poziomkowa (400 m), Dworcowa (150 m) 
i Energetyczna (II etap, 270 m) w Obrowie, 
a także drogi: przy świetlicy w Zębowie (400 
m), w Kazimierzewie (860 m), w Skrzypko-
wie (998 m), w Łążynku (800 m) oraz drogi 
łączące: Zębowo z Kuźnikami (II etap, 702 
m) oraz Łążyn z Zębowem (1 500 m). 

- Są to drogi bardzo długo wyczekiwane 
przez mieszkańców – podkreśla wójt. 

Dofinansowanie funduszu Polski Ład do 
tej części postępowania wynosi 6 mln zł. 

Ulica Dworcowa w Obrowie zostanie przebudowana, a przyległy plac po lewej stronie 
ulicy w kierunku PKP zostanie zagospodarowany ze środków unijnych

Ogłoszony został przetarg na przebudo-
wę drogi gminnej w Kawęczynie biegną-
cej od skrzyżowania z drogą krajową nr 10 
do torów kolejowych.

Od kiedy w 2021 roku został przebudo-
wany niemal 800-metrowy odcinek drogi 
biegnącej od torów kolejowych w kierunku 
przedszkola „Za Jordanem” (od 959 m do 
1742 m istniejącej trasy), mieszkańcy do 
chwili obecnej czekali na przebudowanie 
„pierwszego” odcinka ww. drogi.

Dzięki pozyskanemu dofinansowaniu, 
wkrótce zostanie przebudowany niespełna 
kilometrowy odcinek drogi, który połączy 
DK10 z wyremontowaną już drogą. Projekt 
zakłada wykonanie jezdni o nawierzch-
ni bitumicznej szerokości 5 m. Planowane 
jest również wykonanie indywidualnych 
zjazdów na posesje o nawierzchni z kostki 
betonowej. Zgodnie z wymogami projek-
towymi, zaplanowano również dwie zato-
ki autobusowe oraz dwa chodniki, każdy 
z nich o długości około 130 m. Przy chod-

nikach powstaną oświetlone przejścia dla 
pieszych. 

- W związku z wahaniami cen, trudno 
oszacować, ile to przedsięwzięcie będzie 
dokładnie kosztować. Dzięki otrzymanym 
środkom Rządowego Funduszu Rozwoju 
Dróg, w wysokości ponad 1,5 mln zł, zabez-
pieczyliśmy w budżecie na ten rok środki 
na przebudowę tej drogi. Czekamy na roz-
strzygnięcie przetargu – powiedział wójt 
Andrzej Wieczyński. 

Zgodnie z projektem umowy, wykonaw-
ca będzie mieć 8 miesięcy na wykonanie 
przedmiotu umowy. Można więc założyć, 
że do końca 2024 roku nowa droga zostanie 
oddana do użytku.  

Przebudowana w 2021 roku droga rów-
nież częściowo dofinansowana była z ww. 
funduszu. Wówczas przebudowa niemal-
że 800-metrowego odcinka wyniosła, 
w porównaniu z obecnymi założeniami,  
763 tys. zł.

Nowa nawierzchnia do końca roku 
Dajana Boniecka | fot. UG Obrowo
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Piesi będą bezpieczniejsi
Dajana Boniecka | fot. UG Obrowo

Drogi z gminnych środków 
Dajana Boniecka | fot. UG Obrowo

Ze środków budżetu gminy przebudowane zostaną w Głogowie ulice: Poranna Rosa, Muślinowa 
i Bajkowa, a w Osieku nad Wisłą ulica Jarzębinowa.

INWESTYCJE

20 grudnia 2023 roku podpisano umowy 
z trzema wykonawcami na przebudowę 
gminnych dróg w miejscowościach Gło-
gowo oraz Osiek nad Wisłą. 

Ulice Poranna Rosa, Muślinowa oraz 
Bajkowa w Głogowie zostaną przebudowa-
ne na łącznej długości ponad 650 metrów, 
gdzie zostanie wykonana nawierzchnia mi-
neralno-asfaltowa. Zakres prac obejmuje 
m.in. profilowanie oraz uzupełnienie pod-
budowy i dostosowanie jej do istniejących 
zjazdów. Na początku lutego br. rozpoczęły 
się pierwsze prace na ulicy Poranna Rosa.

Z uwagi na uwarunkowania techniczne 
nawierzchnia na ulicy Jarzębinowej w Osie-
ku nad Wisłą będzie wykonana z kostki 

betonowej, a długość, na jakiej będzie ona 
położona to 112 metrów.  Wykonana zosta-
nie również podbudowa oraz obustronne 
pobocze i zjazdy do posesji. 

Zgodnie z umową, wykonawcy mają 

4 miesiące od dnia podpisania umowy na 
wykonanie przedmiotu umowy. 

Łączny koszt jaki poniesie gmina na po-
wyższe przedsięwzięcia to ponad 850 tys. zł.

W grudniu 2023 r. została podpisana umowa na modernizację chodnika w Obrowie przy Alei 
Lipowej. Następnym punktem na mapie inwestycji jest chodnik do Zawał.

Na początku grudnia 2023 r. wójt gminy 
Obrowo podpisał umowę na moderniza-
cję chodnika przy Alei Lipowej w Obro-
wie. Parę dni później podpisana została 
umowa na budowę chodnika z Dobrzeje-
wic do Zawał.

Zakres prac przy Alei Lipowej obejmuje 
rozbiórkę istniejącego chodnika, rozbiórkę 
istniejącego obrzeża betonowego oraz kra-
wężników drogowych, rozbiórkę istniejącej 
podbudowy, ustawienie nowych obrzeży, 
ustawienie nowych krawężników, wykona-
nie podbudowy, wykonanie nawierzchni 
z kostki oraz regulację wysokościową ist-
niejących skrzynek zaworów oraz studni 
uzbrojenia podziemnego.

W 2022 roku, przy tej samej drodze, 
został przebudowany chodnik po drugiej 
stronie ulicy. Wówczas przebudowano po-
nad 160 mb chodnika, za kwotę blisko 100 
tys. zł. 

– Środki, jakie przeznaczyliśmy z bu-
dżetu gminy na ten cel to ponad 140 tys. zł. 
Podpisaliśmy również umowę na budowę 
kolejnego chodnika – pomiędzy Dobrze-
jewicami a Zawałami. Wykonawca ma czas 
do połowy czerwca na wykonanie przed-
miotu umowy. Dodam, że ciąg ten znaczą-
co poprawi bezpieczeństwo uczestników 
ruchu drogowego, na czym mi bardzo zale-
żało – powiedział wójt Andrzej Wieczyński. 

Nowo powstały chodnik z kostki bru-
kowej w Dobrzejewicach będzie miał 610 
m długości i 2 m szerokości. Będzie usy-

tuowany po lewej stronie drogi w pasie 
drogowym w kierunku Zawał. Na odcinku 
około 300 m konieczne będzie umocnienie 
skarpy murkiem oporowym. Zakres prac 
obejmuje również wykonanie wjazdów do 
zabudowań. 

Planowany koszt budowy nowego chod-
nika to ponad 835 tys. zł. Inwestycja będzie 
częściowo pokryta z otrzymanego dofinan-
sowania z RFRD w wysokości 668 157,00 zł, 
a pozostałe środki to wkład własny gminy.

Chodnik przy ul. Aleja Lipowa w Obrowie Chodnik usytuowany będzie po lewej stronie jezdni
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Rozświetlamy gminę

KURIER OBROWA INWESTYCJE

W pierwszych dniach lutego została pod-
pisana kolejna umowa na dostawę i mon-
taż 15 sztuk lamp hybrydowych na terenie 
gminy Obrowo.

Nowe lampy zamontowane zostaną 
w Brzozówce, Zębówcu, Obrowie, Zawa-
łach, Szembekowie i Łążynie. Termin wy-
konania przedmiotu umowy to początek 
marca 2024 r., a koszt, jaki poniesie gmina 
na ten cel to prawie 150 tys. zł. 

Na początku roku nowych 10 lamp sta-
nęło już w Łążynie, Dobrzejewicach, Gło-
gowie, Brzozówce, Szembekowie, Zawałach 
i Obrowie. Dostawa i montaż tych lamp 
kosztował łącznie 159 408,00 zł.

W przygotowaniu jest kolejnych 10 lamp 
do Silna, Obór, Łążynka i Skrzypkowa. 

Ponadto w ostatnim kwartale ubiegłego 
roku ogłoszono wyniki programu „Roz-
świetlamy Polskę”. Gmina Obrowo otrzy-

mała 364 800,00 zł na wymianę nieener-
gooszczędnych opraw oświetleniowych na 
energooszczędne LED. Do końca roku wy-
mienionych ich zostanie około 240. 

– Dzięki pozyskanym środkom poprawi-
my bezpieczeństwo na drogach, w tym bez-
pieczeństwo pieszych. Nowe oprawy będą 
zużywały mniej energii, a ich żywotność 
jest znacznie dłuższa niż opraw nieenergo-
oszczędnych. Przełoży się to na oszczędno-
ści, które będziemy mogli wykorzystać przy 
innych projektach – zwraca uwagę wójt An-
drzej Wieczyński. 

Od lat sukcesywnie modernizowane jest 
oświetlenie w gminie oraz uruchamiane 
są nowe punkty świetlne. Od 2018 do 2023 
roku uruchomiono ponad 160 nowych ta-
kich punktów, a także na przełomie 2022 
i 2023 roku wymieniono 899 opraw oświe-
tlenia ulicznego oraz wymieniono stare 
oprawy w szkolnych salach gimnastycz-
nych. 

Zamontowanych zostało kolejne 25 lamp hybrydowych przy 
gminnych drogach. W przygotowaniu kolejnych 10 sztuk.

Kolejne wiaty
Redakcja | fot. UG Obrowo

Na początku 2024 roku gmina zakupiła 
i postawiła wiatę rowerową oraz pięć wiat 
przystankowych dla podróżujących. 

W związku z uruchomieniem nowych 
połączeń autobusowych MZK na linii 
123, na prośbę mieszkańców Szembekowa 
i rodziców dzieci dowożonych autobusem 
szkolnym, ustawiono 2 nowe wiaty przy-
stankowe w Szembekowie. Ponadto, na tra-

sie nowej linii MZK nr 124, ustawiono nową 
wiatę przystankową w Zębowie. W związku 
z koniecznością wymiany zniszczonej przez 
wiatr wiaty przystankowej, w Obrowie przy 
ulicy Polnej zdemontowana zostanie stara 
wiata przystankowa i zamontowana nowa. 
Na montaż oczekuje również wiata w Są-
siecznie. Koszt zakupu i montażu wiat to 28 
348,78 zł.

Ponadto w Brzozówce przy przystanku 
autobusowym, przy DK10, gmina ustawiła, 

na prośbę mieszkańców, kolejną zadaszoną 
wiatę rowerową. Mieści się pod nią dziesięć 
jednośladów. Wiata posłuży mieszkańcom 
dojeżdżającym na przystanek rowerem 
i przesiadającym się do autobusu. Koszt za-
kupu i montażu wiaty rowerowej to prawie 
16 tys. zł. 

Wcześniej, w roku 2020 oraz 2022 po-
dobne wiaty rowerowe zostały zamontowa-
ne w Obrowie i Brzozówce, gdzie wówczas 
wydatkowano na ten cel ponad 35 tys. zł. 
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Dajana Boniecka | fot. UG Obrowo | OSP Kawęczyn

Pojazdy dla strażaków ochotników
Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Osieku nad Wisłą otrzyma ciężki pojazd ratowniczo-
gaśniczy, a OSP w Kawęczynie lekki pojazd pożarniczy.   

Dwie jednostki OSP otrzymają nowe, w pełni wyposażone wozy, 
które będą wykorzystywane do gaszenia pożarów oraz udziela-
nia pomocy poszkodowanym. W ubiegłym roku strażacy z gmi-
ny Obrowo interweniowali blisko 450 razy – to o ponad 170 in-
terwencji więcej w porównaniu do 2019 roku. 

Ochotnicze Straże Pożarne są istotnym elementem społeczności 
lokalnych. Pełnią one bardzo cenną rolę w zagwarantowaniu bez-
pieczeństwa pożarowego i niesieniu pomocy w sytuacjach awaryj-
nych. Na ich działalność składa się szereg obszarów, od prewencji 
poprzez szkolenia po wszelkiego rodzaju działania ratownicze.

Aby działania strażaków ochotników były skuteczne niezbędne 
jest wyposażenie ich w nowoczesny sprzęt do prowadzenia akcji ra-
towniczych i usuwania skutków katastrof. Dlatego też do Kawęczy-
na i Osieka nad Wisłą trafią nowe wozy pożarnicze. 

Lekki pojazd pożarniczy dla OSP w Kawęczynie
Do Kawęczyna trafił lekki samochód na podwoziu VW Crafter 

35 z silnikiem 177 KM ze zbiornikiem wody 300 l. Nowatorskie 
rozwiązanie zastosowane w pojeździe to m.in. wysokociśnieniowy 
agregat z całą automatyką oraz lancą gaśniczą. Urządzenie może 
być wykorzystywane do m.in. gaszenia pożarów instalacji fotowol-
taicznych oraz pojazdów elektrycznych. Pompa wytwarza bardzo 
duże ciśnienie, które przebija ścianę budynku w kilkanaście sekund.  
Sprzęt ten jest odpowiedni do gaszenia urządzeń będących pod na-

pięciem. Pojazd jest wyposażony w napęd na 4 koła i 6-osobową 
kabinę, posiada maszt oświetleniowy i wyciągarkę. Doposażono go 
m.in. w aparaty ochrony układu oddechowego wraz z zapasowymi 
butlami z powietrzem, latarki, radiotelefony, kamerę termowizyjną, 
pompy do wody zanieczyszczonej oraz pompę pływającą. Pojazd 
może prowadzić samodzielnie akcje ratowniczo-gaśnicze. Nowy 
samochód zastąpił w OSP wysłużonego Forda Transita. 

Obecnie jednostka posiada 2 pojazdy ratowniczo- gaśnicze. 
Zakup sfinansowano z następujących źródeł: dotacji Gminy 

Obrowo w wysokości 267 000,00 zł; dotacji Wojewódzkiego i Na-
rodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w kwocie 200 000,00 zł; dotacji Fundacji KGHM Polska Miedź 
w kwocie 100 000,00 zł. 

Ciężki wóz gaśniczo-ratowniczy dla OSP w Osieku nad Wisłą
Dla osieckich druhów zakupiony został ciężki pojazd ratowni-

czo-gaśniczy na podwoziu Scania P370 o mocy 370 KM posiada 
6-osobową kabinę, napęd na 4 koła, zbiornik na wodę 5 000 litrów 
oraz 500 l środka pianotwórczego, maszt oświetleniowy oraz wy-
ciągarkę.  Wyposażony jest w potrzebny sprzęt ratowniczo-gaśni-
czy, w tym m.in radiotelefony, latarki, sprzęt hydrauliczny do ra-
townictwa drogowego. Nowa Scania zastąpiła w OSP wysłużonego 
Jelcza. Planowany odbiór nowego wozu to 19 marca 2024 roku. 

Obecnie jednostka posiada 2 ciężkie samochody ratowniczo-ga-
śnicze, które chronią południową część gminy Obrowo, na której 

Nowy wóz dla OSP Kawęczyn OSP Zawały

Podnośnik z drabiną OSP Dobrzejewice Wozy OSP Dobrzejewice
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położone są największe kompleksy leśne oraz nowe osiedla domów 
jednorodzinnych. 

Zakup wozu strażackiego dofinansowany został z dotacji: Gmi-
ny Obrowo w kwocie 1 024 985,00 zł, Komendy Głównej PSP 
w Warszawie w wysokości 375 000,00 zł, Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu w kwo-
cie 100 000,00 zł.  

- Gmina Obrowo rozwija się w ekspresowym tempie, a poprawa 
warunków w naszych OSP jest gwarantem bezpieczeństwa naszych 
mieszkańców. Agresywne zjawiska atmosferyczne przechodzące 
przez naszą gminę w ostatnich latach spowodowały, że poczucie 
bezpieczeństwa naszych mieszkańców zostało zaburzone – powie-
dział wójt gminy Andrzej Wieczyński. – Podejmujemy wszelkie 
działania, aby mieszkańcy czuli się bezpiecznie, dlatego też sukce-
sywnie doposażamy gminne jednostki ochotniczych straży pożar-
nych oraz przekazujemy środki na zakup nowych wozów – dodał. 

Z budżetu gminy finansowana jest budowa, rozbudowa i utrzy-
manie budynków ochotniczych straży pożarnych (przykład: roz-
budowa budynku OSP Dobrzejewice w latach 2021-2023 za kwotę 
1 mln 983 tys. zł., w czym 422 tys. zł pochodziły z dofinansowania 
unijnego na termomodernizację budynku), ekwiwalenty, ubezpie-
czenie strażaków, szkolenia oraz badania lekarskie, a także zakup 
sprzętu oraz jego konserwacja i przeglądy oraz zakup umunduro-
wania. Największe wydatki dotyczą samochodów, ale tu też gmina 
korzysta z zewnętrznych źródeł finansowania. 

W ubiegłym roku koszty utrzymania OSP w naszej gminie wy-
niosły 658 785,61 zł, na ten rok budżet przewiduje kwotę 543 900 zł 
na wydatki bieżące oraz 460 tys. zł na wydatki inwestycyjne. 

Gminne ochotnicze straże pożarne w swoich szeregach zrzesza-
ją 239 członków, a uprawnionych do działań strażników jest 108. 
Strażacy dysponują w chwili obecnej dwunastoma samochodami 
(tabela – stan na dzień 31.01.2024 r.).  

Wozy OSP Szembekowo Wóz OSP Kawęczyn

Wóz OSP Szembekowo
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Wójt gminy Andrzej Wieczyński wraz 
z radnymi Jackiem Boguszem i Jerzym 
Falkowskim oraz zastępcą wójta Joanną 
Zielińską i dyrekcją Szkoły Podstawowej 
w Łążynie II – Agnieszką Kilińską-Mi-
kołajczak i Hanną Affelt, spotkali się po 
raz kolejny, by omówić lokalizację budo-
wy pełnowymiarowej hali gimnastycznej 
przy szkole. W spotkaniu uczestniczyli 
również inspektorzy Ochrony Zabytków 
z Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Za-
bytków w Toruniu - Justyna Jachymska 
i Łukasz Guzowski. 

Trwają kolejne rozmowy na temat budo-
wy nowej sali sportowej przy Szkole Pod-
stawowej w Łążynie II. Odbyły się kolejne 
spotkania dotyczące budowy, tym razem 
z udziałem pracowników konserwato-
ra zabytków w Toruniu, którzy w trakcie 
ostatniego spotkania i wizji lokalnej, zapo-
znali się z propozycjami lokalizacji złożo-

nymi przez szkołę i urząd gminy. Po wizycie 
otrzymano wstępną informację od pracow-
ników WUOZ o akceptacji docelowej lo-
kalizacji sali od strony parku. W związku 
z tym złożyliśmy 4 warianty dotyczące do-
kładnego położenia i wielkości sali sporto-

wej, które obecnie podlegają szczegółowej 
weryfikacji przez konserwatora zabytków. 

- Ta wstępna akceptacja w kontekście ca-
łej inwestycji jest istotna nie tylko z uwagi 
na brak sali gimnastycznej, ale też z uwagi 
na rozpoczęty proces projektowania zago-
spodarowania terenu parku w Łążynie II, 
który znajduje się bezpośrednio przy szko-
le, oraz który także podlega ochronie kon-
serwatorskiej – powiedział wójt Andrzej 
Wieczyński. – Projekt hali sportowej oraz 
projekt zagospodarowania parku w Łążynie 
II toczą się w tym samym czasie. Dla mnie 
ważne jest, by te projekty toczyły się rów-
nolegle z uwagi na rozwiązanie kluczowych 
kwestii problemowych – dodał.

W projekcie budżetu na 2024 rok zapla-
nowane zostało 80 tys. zł na pierwsze prace 
związane z realizacją budowy hali gimna-
stycznej. 

Nowa sala pod okiem 
konserwatora zabytków
Planowana budowa sali gimnastycznej w Łążynie II wymaga 
ścisłej współpracy samorządowców, dyrekcji, projektantów 
oraz konserwatora zabytków.

Redakcja | fot. UG Obrowo

Budynek remizy został wyposażony 
Dajana Boniecka | fot. UG Obrowo

W styczniu gmina ogłosiła postępowanie na dostawę sprzętów gastronomicznych do remizy 
OSP Dobrzejewice. Budynek równocześnie będzie pełnił funkcję świetlicy wiejskiej.

We wrześniu 2023 r. gmina otrzymała de-
cyzję pozwalającą użytkować rozbudowa-
ny i nowo wyremontowany obiekt, który 
teraz kompleksowo wyposażamy. Budy-
nek ochotniczej straży pożarnej będzie 
pełnił funkcję świetlicy wiejskiej.

Gmina sukcesywnie inwestuje w świetli-
ce. Dla mieszkańców są one przestrzenią do 
nauki i zabawy oraz integracji i aktywizacji 
społecznej. Miejsca te służą dzieciom i mło-
dzieży, pozwalają spędzać czas aktywnie 
i pożytecznie. 

Gmina właśnie wyposażyła zaplecze ku-

chenne i gospodarcze. W styczniu zostało 
ogłoszone i rozstrzygnięte postępowanie 
na zakup urządzeń kuchennych. Wybra-
ny, w trakcie postępowania, wykonawca 
dostarczył 2-dzwiową szafę chłodniczą, 
lodówkę, dwa wózki kelnerskie, dwa pod-
grzewacze do wody, 1-palnikowy taboret 
gazowy, 6-palnikową kuchnię gazową z pie-
karnikiem elektrycznym, okap gastrono-
miczny, zmywarkę oraz cztery regały ze 
stali nierdzewnej. Koszt powyższego wy-
posażenia to ponad 36 tys. zł. Kuchnia zo-
stała również wyposażona w nowe garnki 
i patelnie oraz zastawę stołową (cukiernice, 

filiżanki ze spodkami, półmiski, salaterki, 
wazy itp.).

Prędzej zostały już zakupione m.in. ba-
terie prysznicowe, blaty do stołów, listwy 
ścienne, półki, zlew dwukomorowy, karni-
sze, wieszaki, dozowniki do mydła i papie-
ru oraz pojemniki do ręczników za łączną 
kwotę niespełna 20 tys. zł. 

- Remiza zyskała profesjonalny i no-
woczesny sprzęt do gotowania i pieczenia, 
który będzie służył mieszkańcom gminy 
– powiedział wójt Andrzej Wieczyński. - 
W budżecie na 2024 rok na wyposażenie 
budynku OSP Dobrzejewice w miejscowo-
ści Głogowo zostało zabezpieczone łącznie 
75 tys. zł – dodał.

Generalny remont remizy rozpoczął 
się w listopadzie 2021 roku. Szeroki za-
kres prac, w tym termomodernizacja oraz 
rozbudowa obiektu, a także powiększenie 
działki i przyłączenie instalacji gazowej do 
obiektu sprawiły, że prace przy inwestycji 
trwały niespełna 2 lata. Na ten cel gmina 
wydatkowała środki w wysokości 1 mln 983 
tys. zł., w czym 422 tys. pochodziły z dofi-
nansowania unijnego na termomoderniza-
cję budynku. 
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Ostatnia leśna miejscowość 
z wodociągiem

Redakcja | fot. UG Obrowo

Trwa przebudowa stacji uzdatniania w Osieku nad Wisłą, a już teraz gmina przystępuje do 
kolejnej inwestycji poprawiającej ciśnienie wody w sieci dla mieszkańców Obrowa i Sąsieczna.

Gospodarka wodociągowa jest jednym 
z kluczowych elementów rozwoju urbani-
zacyjnego gminy. To inwestycja kosztow-
na, do tego niewidoczna. Gmina Obrowo 
w znacznej większości jest już zwodocią-
gowana. Główna nitka wodociągowa ma 

już ponad 333 kilometry, a wszystkich 
przyłączy do sieci jest już 5 775.   

- Inwestycje z ostatnich lat, poczynio-
ne z Toruniem, dały nam bezpieczeństwo. 

Chcemy kontynuować te inwestycje. Dopie-
ro co zbudowaliśmy wodociąg w Oborach, 
w zeszłym roku rozpoczęliśmy budowę wo-
dociągu w Smogorzewcu, teraz przystępu-
jemy do budowy wodociągu w Stajenczyn-
kach. Etapami zmieniamy generalny układ 
wodociągowy w tej południowej części 
gminy – powiedział wójt Andrzej Wieczyń-
ski. 

Nie tak dawno zakończyliśmy budowę 
wodociągu w Smogorzewcu. To ponad 2,1 
km sieci wodociągowej w stronę Dzikowa. 
W poprzednich etapach ww. inwestycji zo-
stało wybudowanych łącznie 6,04 km sieci 
w miejscowości Obory. Przez cały rok trwa-
ją też bieżące rozbudowy istniejącego wo-
dociągu gminnego. 

- Wiemy, że wody nie zabraknie. Tylko 
podczas największych upałów pracować 
musimy nad punktowymi problemami 
z wodą. Zauważmy, w całym regionie tyl-
ko gmina Obrowo nie ograniczyła miesz-
kańcom dostępu do wody podczas zeszło-
rocznego sezonu wysokiego poboru wody 
– podkreśla wójt Andrzej Wieczyński i do-
daje – W planach jest realizacja projektu 
dotyczącego zwiększenia ciśnienia wody 
w sieci dla mieszkańców Obrowa, kolonii 
Obrowskiej oraz części Sąsieczna. Docelo-
wo inwestycja będzie stanowiła podwaliny 
pod przyszłą stację uzdatniania wody w tej 
części gminy.

Przebudowa z rozbudową stacji uzdat-
niania wody w Osieku nad Wisłą

Obecnie trwa inwestycja przebudowy 
z rozbudową stacji uzdatniania wody po-
przez wykonanie dodatkowego zbiornika 
gromadzącego wodę, która ma miejsce 
na działce istniejącej stacji wodociągowej 
w Osieku nad Wisłą, zlokalizowanej na 
działce gminnej nr 296/41. 

W listopadzie ruszyły pierwsze pra-
ce nad postawieniem nowego zbiornika. 
Z uwagi na wysoki poziom wód grunto-
wych osuszanie zbiornika wód popłucz-
nych jest czasochłonne, a prace potrwają 
do później wiosny.  

Wartość umowna brutto inwestycji to 
559 650,00 zł, a termin realizacji przed-
miotu umowy to 24 sierpnia 2024 r.
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Prawie 160 kilometrów 
sieci kanalizacyjnej 
Sieć kanalizacyjna z każdym rokiem się wydłuża. Obecnie trwają prace na ulicach Jodłowej 
w Osieku nad Wisłą oraz Reksia i Sąsiedzkiej w Szembekowie.  

W styczniu ruszyły dalsze prace przy 
budowie sieci kanalizacyjnej w gminie. 
Prace równolegle trwają w Szembekowie 
i Osieku nad Wisłą. To kolejny etap re-
alizacji systemu kanalizacji sanitarnej na 
terenie gminy Obrowo.

Dostęp do sieci kanalizacyjnej, to jedna 
z najważniejszych potrzeb mieszkańców. 

- Każda nowa inwestycja w tym zakresie 
jest z reguły bardzo oczekiwana przez na-
szych mieszkańców – mówi wójt Andrzej 
Wieczyński. – Dzięki pozyskiwanym środ-
kom zewnętrznym, możemy regularnie 
rozbudowywać sieć kanalizacyjną w naszej 
gminie, której już niedługo będzie prawie 
160 kilometrów – dodaje.

5,7 km nowej sieci w Szembekowie

Kanalizacja w Szembekowie obejmie 
posesje usytuowane na ulicach: Osiedlo-
wej, Bajkowej, Lipowej, Sąsiedzkiej, Reksia, 
Kopciuszka, Jasia i Małgosi, Jacka i Agatki, 
Miłej oraz Cichej. Jest to około 5,7 km no-
wej sieci, z której skorzysta około 300 go-
spodarstw domowych. Obecnie prace trwa-
ją na ulicach Sąsiedzkiej, Reksia i Cichej. 

Budowa kanalizacji sanitarnej w Szem-
bekowie zaplanowana została na lata 2023-

Budowa kanalizacji w Szembekowie na ulicach Reksia i Sąsiedzkiej

Rozbudowa kanalizacji na ulicy Jodłowej w Osieku nad Wisłą
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2024 i została dofinansowana z funduszy 
unijnych. Na tą inwestycję oraz na przebu-
dowę z rozbudową stacji uzdatniania wody 
w Osieku nad Wisłą gmina otrzymała 3 mln 
382 tys. zł. Całkowita wartość inwestycji to 
5 mln 747 tys. zł.

Środki na realizację 
powyższej inwestycji 
przyznano nam w ra-
mach zadania ,,Gospo-
darka wodno-ście-
kowa" poddziałania 
„Wsparcie inwestycji 
związanych z tworze-
niem, ulepszaniem lub 
rozbudową wszystkich 
rodzajów małej infra-
struktury, w tym inwe-
stycji w energię odna-
wialną i w oszczędzanie 
energii” objętego Pro-
gramem Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich na lata 2014-2020.

Prace dodatkowe w Osieku nad Wisłą
W 2022 roku podpisano umowę na roz-

budowę sieci kanalizacyjnej w Osieku nad 
Wisłą. Do sieci zostały podpięte ulice: Wy-
poczynkowa, Polna, Spacerowa, Jodłowa, 
Akacjowa, Bobrowniacka, Osikowa, Kasz-
tanowa, Księżycowa, Motylkowa, Wesoła, 
Strażacka, Słoneczna, Tęczowa, Pogodna, 
Miła, Letnia oraz Pszenna.

Początkowo zakładano, że rozbudowa 
sieci kanalizacyjnej w Osieku nad Wisłą 
wyniesie 6 mln 335 tys. zł. Jednakże z uwagi 
na prace dodatkowe i podłączenie nowych 
domostw do sieci na ośmiu z ww. ulic, 
w 2023 roku gmina dołożyła ze środków 
własnych 940 tys. zł do inwestycji. Przed-
sięwzięcie częściowo zostało dofinansowa-
ne z Rządowego Funduszu Polski Ład: Pro-
gram Inwestycji Strategicznych, z którego 
gmina otrzymała 5 mln zł. 

Z rozbudowywanej kanalizacji skorzysta 
ponad 500 mieszkańców.

Gotowa sieć kanalizacyjna w Silnie
W czerwcu 2023 roku zakończono prace 

przy budowie sieci kanalizacji sanitarnej 
wraz z przyłączeniami w Silnie (II etap). 
Inwestycja obejmowała ulice: Brzozową, 
Kwiatową, Storczykową, Mieczykową, Cha-
brową, Nad Strugą, Jarzębinową, Słonecz-
ną, Dębową, Łąkową i Sosnową. 

Od drugiej połowy 2023 roku do po-

wstałej nitki mogą przyłączać się miesz-
kańcy. Przepompownie znajdują się przy 
ulicach: Nad Strugą, Chabrowej, Słonecznej 
i Brzozowej, do których mogą przyłączać 
się mieszkańcy ulic: Słonecznej, Jarzębi-
nowej, Nad Strugą, Chabrowej, Brzozowej 
oraz ulic przyległych do ul. Leśnej, a także 
część mieszkańców zamieszkujących przy 
ul. Sosnowej.

Odcinek, który powstał w ramach tej in-
westycji wynosi 4,7 km długości.  Z infra-
struktury kanalizacyjnej może skorzystać 
około 140 gospodarstw domowych. 

Wartość całkowita inwestycji wyniosła 
2 mln 202 tys. zł. z czego dofinansowanie 
stanowiło 63,63% wydatków kwalifikowal-
nych. 

Przedsięwzięcie zostało zrealizowane 
w ramach zadania ,,Gospodarka wod-
no-ściekowa" poddziałania „Wsparcie 

inwestycji związanych z tworzeniem, ulep-
szaniem lub rozbudową wszystkich rodza-
jów małej infrastruktury, w tym inwestycji 
w energię odnawialną i w oszczędzanie 
energii" objętego Programem Rozwoju Ob-
szarów Wiejskich na lata 2014-2020.

I etap inwestycji 
w Silnie zakończył się 
w 2018 roku, gdzie 
wówczas położono ka-
nalizację na odcinku 
ponad 4,2 km. Zadanie 
również zostało zre-
alizowane przy współ-
udziale środków unij-
nych, a całkowity koszt 
przedsięwzięcia wy-
niósł niespełna 1 mln 
850 tys. zł.

Sieć o prawie 130 km dłuższa
Ponad 20 lat temu, w 2003 roku, gmi-

na zrealizowała potężną inwestycję, jaką 
była przebudowa i modernizacja oczysz-
czalni ścieków w Dobrzejewicach. Po tym 
przedsięwzięciu gmina Obrowo rozpoczęła 
regularną rozbudowę sieci kanalizacyjnej. 
Jej skalę obrazują dane: w 2004 roku do 
sieci kanalizacyjnej podłączonych było 168 
budynków, a sieć liczyła 27,5 km. Obecnie, 
dzięki sukcesywnym modernizacjom, dłu-
gość sieci kanalizacyjnej to 144,2 km (w tym 
2657 przyłączy budowlanych oraz 908 przy-
łączy do działek). Dane te nie uwzględniają 
inwestycji w toku, dzięki którym do końca 
września 2024 roku sieć wydłuży się o ko-
lejne 12,7 km.  

Nitka biegnie do ulicy Cichej w Szembekowie

– Dzięki pozyskiwanym środkom 
zewnętrznym, możemy regularnie 
rozbudowywać sieć kanalizacyjną 
w naszej gminie, której już niedługo 
będzie prawie 160 kilometrów.
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Dajana Boniecka | fot. Sołectwo Osiek nad Wisłą | UG Obrowo

Problem usunięty, prace ruszają
Po ponad dwóch latach udało się usunąć linię średniego napięcia, która stanowiła kolizję 
w budowie zarówno boiska, jak i placu zabaw przy szkole w Osieku nad Wisłą.

W 2021 roku gmina rozpoczęła przygoto-
wania do budowy długo wyczekiwanego 
przez dzieci, uczniów i ich rodziców, pla-
cu zabaw przy szkole w Osieku nad Wisłą. 
Jednak z uwagi na kłopotliwą kolizję z li-
nią średniego napięcia prace są możliwe 
po ponad 2 latach.

30 stycznia 2024 r. na terenie przy bu-
dynku zespołu szkół została usunięta linia 
napowietrzna średniego napięcia, która sta-
nowiła jedyną kolizję, przez którą niemoż-
liwe było zbudowanie w tym miejscu placu 
zabaw oraz tuż obok, boiska szkolnego. 

Cała procedura rozpoczęła się w listo-
padzie 2021 roku. Okazało się wówczas, 
że sprawa usunięcia kolizji będzie i długa, 
i kosztowna. Wójt Andrzej Wieczyński od-
był szereg spotkań i rozmów dotyczących 
przyspieszenia całego procesu. Jednakże 

sprawa była skomplikowana projektowo 
i administracyjnie. Dodatkowo początkowa 
wycena całego postępowania nie była opty-
mistyczna, gdyż mowa była o kwocie 350 
tys. zł.  Ostatecznie koszt usunięcia kolizji 
wyniósł około połowę pierwotnej kwoty.

- To spory koszt, ale inwestycje w posta-
ci placu zabaw oraz obiektu sportowego są 
bardzo oczekiwane przez sportowców, spo-
łeczność szkolną oraz mieszkańców Osieka 
nad Wisłą. Usunięcie tej kolizji to też szansa 
na uporządkowanie sprawy boiska sporto-
wego – mówi wójt. –  Brak kolizji z linią 
energetyczną sprawia, że możliwe stało 
się przeprojektowanie boiska. W związku 
z tym, zleciłem konsultacje z przedstawi-
cielami lokalnej społeczności – społeczno-
ści szkolnej, sołectwa, radnego Kazimierza 
Musiałowskiego, odnośnie oczekiwań, ja-
kie powinien spełnić nowy obiekt sporto-

wy. Obecnie projektanci aktualizują projekt 
o nowe elementy – dodaje.

Projekt na plac zabaw jest gotowy, a pro-
cedura projektowania zakończona została 
poprzez uzyskanie zgłoszenia budowy dnia 
28 sierpnia 2022 r. W budżecie na rok 2024 
przewidziane są wydatki na plac zabaw oraz 
na obiekt sportowy. Przewidywany czas za-
kończenia inwestycji to koniec lipca bieżą-
cego roku.

Plac zabaw i boisko przy szkole w Osie-
ku nad Wisłą będą kolejnymi punktami na 
mapie obiektów sportowych i rekreacyj-
nych, których w naszej gminie nie brakuje. 

Obecny stan infrastruktury sportowej 
i rekreacyjnej w gminie

Rok temu w Szembekowie powstał, ko-
lejny na terenie naszej gminy, plac zabaw 
dla najmłodszych. Na placu zamontowano 

Usunięcie kolizji przy szkole w Osieku nad Wisłą Boisko przy szkole w Brzozówce

Boisko przy szkole w Łążynie II Boisko wielofunkcyjne w Silnie
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m.in. zestaw małpi gaj, tradycyjne huśtaw-
ki, cymbałki, karuzelę, grę kółko i krzyżyk 
oraz piaskownicę. Budowa placu zabaw 
kosztowała ponad 85 tys. zł i była w niespeł-
na w 64% dofinansowana ze środków unij-
nych. Na terenie gminy Obrowo dostępne 
są także ogólnodostępne place w Głogowie, 
Silnie, Dobrzejewicach, Łążynie II oraz dwa 
place zabaw w Brzozówce. W roku 2018 
zmodernizowano plac zabaw przy obrow-
skiej szkole, gdzie zakupiono m.in. huśtaw-
kę „bocianie gniazdo”, linarium oraz 18-me-
trowy piłkochwyt, oddzielający plac zabaw 
od boiska do piłki siatkowej.   

W 2020 roku została zakończona bu-
dowa zaplecza sportowego przy stadionie 
sportowym w Głogowie (druga część bu-
dynku pełni również funkcję świetlicy wiej-
skiej). W obiekcie znajdują się pomieszcze-
nia służące sportowcom. To m.in: toalety 
z natryskami, szatnie, łazienki – osobne dla 
gości i gospodarzy, toalety i łazienki dla sę-
dziów, pokoje dla trenerów i sędziów, ko-
tłownia, magazyn sprzętu i pomieszczenia 
gospodarcze. Wartość inwestycji wyniosła 
prawie 1,3 mln zł. Do końca marca 2024 
roku zostaną wykonane prace przy monta-
żu nowych trybun dla kibiców. 

W 2019 roku zostały zakończone pra-
ce i zostały oddane do użytku dwa boiska 
wielofunkcyjne: w Silnie i przy szkole pod-
stawowej w Łążynie II. Przy szkole podsta-
wowej w Łążynie II znajduje się obecnie 

wielofunkcyjne boisko, w skład którego 
wchodzi: boisko do piłki ręcznej, boisko do 
siatkówki, boisko do koszykówki oraz stu-
metrowa bieżnia i skocznia w dal. 

Przy boisku w Silnie zamontowano pił-
kochwyty za bramkami oraz wykonano 
mur oporowy zabezpieczający osuwanie się 
skarpy na płytę boiska. W Łążynie zaś wy-
konano 100-metrową bieżnię oraz skocznię 
w dal. Oba boiska są ogrodzone i oświetlo-
ne. Koszt obu inwestycji wyniósł ponad 1,1 
mln zł.

Ogólnodostępne boiska znajdują się 
również w Obrowie, w Dobrzejewicach – 
boisko Orlik oraz przy szkole w Brzozówce, 
a w Głogowie znajduje się pełnowymiarowy 
stadion sportowy. 

W naszej gminie dostępnych jest tak-
że 14 siłowni plenerowych, które znajdują 
się w: Silnie, Osieku nad Wisłą, Obrowie, 
Łążynie II, Głogowie, Szembekowie, Brzo-
zówce, Oborach, Skrzypkowie, Zawałach 
i Zębowie. 

Projekt placu zabaw w Osieku nad Wisłą.

Orlik w Dobrzejewicach Siłownia i plac zabaw w Silnie

Stadion sportowy w Głogowie Zaplecze sportowe przy stadionie w Głogowie



18 Kwartalnik Urzędu Gminy Obrowo

KURIER OBROWA INWESTYCJE

Ponad tysiąc gospodarstw w zasięgu
Redakcja | fot. UG Obrowo

Sieć światłowodowa kładziona przez firmę Nexera jest już do-
prowadzona do ponad 1000 gospodarstw domowych i z każdym 
miesiącem będzie się zwiększać. 

- Mieszkańców gminy Obrowo, którzy znajdują się w zasięgu za-
praszamy do korzystania z Multi-Światłowodu. Dodatkowo miesz-
kańcy mogą korzystać z oferty aż 14 operatorów. Na ten moment 
47% domostw, które mają wykonane przyłącze światłowodowe 
z niego korzysta. To ważne, by mieszkańcy, którzy mają przyłącza 
korzystali ze światłowodu, bo to ma olbrzymi wpływ na podejmo-
wanie kolejnych inwestycji w zakresie rozbudowy sieci światłowo-
dowej przez naszą firmę – powiedział Miłosz Mickiewicz, Regio-
nalny Kierownik Sprzedaży firmy Nexera. 

Ważne jest także zgłaszanie zapotrzebowania przez mieszkań-
ców gminy, szczególnie w systemie Sidusis. Władze centralne biorą 
pod uwagę lokalizacje zgłoszone przez mieszkańców poszczegól-

nych gmin w toku projektowania lokalizacji z nowych środków 
unijnych. 

- Firma Nexera chciałaby podłączyć jeszcze więcej naszych 
mieszkańców. Z informacji od pracowników firmy wiemy, że fir-
ma liczy na dofinansowania ze środków unijnych na realizację ko-
lejnych przyłączy, co może sprawić, że kolejne domostwa zostaną 
przyłączone do sieci światłowodowej – mówi wójt Andrzej Wie-
czyński. 

Mieszkańcy zainteresowani zakupem dostępu się do sieci świa-
tłowodowej mogą sprawdzić, czy znajdują się w zasięgu sieci na in-
teraktywnej mapie pod adresem www.nexera.pl. 

Mieszkańcy gminy, którzy mają podłączoną sieć światłowodową 
mogą kontaktować się z wybranymi operatorami. Partnerami firmy 
Nexera są: Orange, RFC, T-Mobile, ETH, Install Project, Maxlan, 
UPC/Play, NetSystem, Plus, AKOMP oraz Netia.

Proces cyfryzacji gminy Obrowo postępuje. Firma Nexera prowadzi na terenie gminy inwestycję 
wartą ponad 1 mln zł. 

Wykorzystanie dostępnej dla mieszkańców sieci 
światłowodowej – stan na 31.01.2024 r. 

Prace na ulicy Olszynowej w Brzozówce

W dniu 19 stycznia 2024 r. odbyło się spo-
tkanie robocze z firmą DUON Dystrybu-
cja sp. z o.o. dotyczące budowy sieci gazo-
wej do miejscowości Zawały. 

Spotkanie odbyło się w siedzibie Nadle-

śnictwa Dobrzejewice, a udział w nim wzię-
li: przedstawiciel Nadleśnictwa Dobrze-
jewice nadleśniczy Jarosław Kuczaj oraz 
zastępca nadleśniczego Jacek Wołoszyk, 
ze strony gminy Obrowo: wójt Andrzej 
Wieczyński, radna gminy Obrowo Alicja 
Tarkowska, pełnomocnik firmy DUON 

Dystrybucja sp. z o.o. Tomasz Pich oraz 
mieszkańcy Zawał – przedstawiciele wspól-
noty mieszkaniowej. 

Nitka gazowa będzie przebiegać od Do-
brzejewic, wzdłuż drogi gminnej, do Zawał. 
Firma poinformowała w trakcie spotkania, 
że wkrótce przystąpi do projektowania sieci 
gazowej. Sprawą jest także zainteresowane 
Nadleśnictwo Dobrzejewice, które z uwagi 
na planowaną inwestycję własną, wspierać 
będzie budowę sieci gazowej przez firmę. 

- Gdy 6 lat temu informowałem miesz-
kańców Zawał, że będzie tu sieć gazowa, 
nie wierzono mi, mówiąc, że w perspekty-
wie najbliższych lat jest to niemożliwe. Dziś 
wiemy, że jest to możliwe, a szerokie popar-
cie i zgoda zainteresowanych stron dobrze 
wróży. Rozpoczynają się prace projektowe 
– mówi wójt Andrzej Wieczyński. 

Od 2010 roku w miejscowościach Brzo-
zówka i Głogowo budowana jest sieć gazo-
wa. W 2022 roku firma DUON Dystrybucja 
sp. z o.o. wykonała sieć gazową w Dobrzeje-
wicach. Teraz kolej na Zawały. 

- Dzięki trójsektorowemu partnerstwu 
możliwe będzie sprawne koordynowanie 
projektu przyłączenia Zawał do sieci gazo-
wej – dodał wójt Andrzej Wieczyński.

Sieć gazowa w Zawałach
Redakcja | fot. UG Obrowo

W styczniu odbyło się spotkanie robocze dotyczące budowy 
sieci gazowej. Wkrótce ruszą prace projektowe. 
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CUS w gminie Obrowo
Plany utworzenia centrum usług społecznych w gminie to kolejny krok w kierunku odpowiedzi 
na ogromne potrzeby w zakresie wsparcia rodziny i dziecka. 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej wkrótce zacznie funkcjo-
nować w jednym miejscu. Dotychczas pracownicy pełnili swoje 
obowiązki w siedzibie urzędu w Obrowie oraz w wynajmowa-
nym budynku w Dobrzejewicach. Pod koniec 2023 roku gmina 
zakupiła nowy obiekt na potrzeby Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Funkcjonować tam będzie Centrum Usług Społecz-
nych.

Klienci Ośrodka Pomocy Społecznej w Obrowie obecnie są ob-
sługiwani w siedzibie Urzędu Gminy w Obrowie i wynajmowanym 
budynku w Dobrzejewicach, gdzie mieści się dział świadczeń ro-
dzinnych. Wszystko to powoduje pewne niedogodności związa-
ne z ograniczoną przestrzenią i brakiem możliwości załatwienia 
wszystkich spraw w jednym miejscu. Nowy budynek rozwiąże ten 
problem i zapewni więcej miejsca nie tylko pracownikom Gminne-
go Ośrodka Pomocy Społecznej, ale i jego podopiecznym.

W nowej siedzibie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
znajdzie się osiem pomieszczeń biurowych, pokój socjalny, po-
mieszczenie gospodarcze i pomieszczenia sanitarne, w tym dosto-
sowane do potrzeb osób z niepełnosprawnościami. 

Aby zapewnić społeczności lokalnej dostęp do zintegrowa-
nych usług społecznych, planowane jest utworzenie Cen-
trum Usług Społecznych. 

Centra usług społecznych są nowymi jednostkami organizacyj-
nymi gmin i instytucjami lokalnej polityki społecznej. Są to miej-
sca, w których są dostępne usługi społeczne z różnych systemów: 
pomocy społecznej, polityki rodzinnej, promocji i ochrony zdro-
wia, kultury, edukacji publicznej, polityki prorodzinnej czy wspie-
rania osób niepełnosprawnych.

Centrum będzie podejmować działania na rzecz rozwoju i ko-
ordynacji usług społecznych, co m.in. oznacza animowanie lokal-
nych instytucji, organizacji czy przedsiębiorstw do budowania 
oferty usług na miarę potrzeb mieszkańców oraz troskę o jakość 
i profesjonalizację świadczenia tych usług.

Centrum Usług Społecznych w Obrowie będzie bardziej aktyw-
ne w innych, nowych obszarach, takich jak kultura, edukacja, profi-
laktyka zdrowotna czy rekreacja. Szczególną uwagą zostaną objęte 
m.in. osoby starsze i niepełnosprawne oraz całe rodziny, które wy-
magać będą pomocy lub specjalistycznego wsparcia. 

Planowane jest wdrożenie „Modelu jednego oka”, który będzie 
punktem kompleksowej obsługi, którego celem będzie zapewnie-

nie obywatelom i użytkownikom usług sprawnego zaspokojenia 
potrzeb w kontakcie z jedną instytucją. 

- Pomoc społeczna zmienia się. Wchodzi model szeroko rozu-
mianych usług społecznych, które będą szerzej dostępne dla miesz-
kańców gminy Obrowo, a pracownicy obrowskiego GOPS-u będą 
w stanie w sposób bardziej kompleksowy odpowiadać na zmienia-
jące się potrzeby osób samotnych, starszych, rodzin i całych spo-
łeczności lokalnych – mówi wójt Andrzej Wieczyński. 

Siedziba Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej będzie mieścić 
się przy ulicy Kwiatowej w Obrowie, a więc niespełna 200 metrów 
od siedziby urzędu gminy. 

Dzięki wykorzystaniu budynku dawnego dworca PKP na 
cele społeczne, już teraz mieszkańcy gminy mogą liczyć na 
pomoc i wsparcie psychologiczne.

Obecnie pracownicy socjalni przestrzeń do pracy z osobami 
potrzebującymi pomocy znajdują w budynku po byłym dworcu 
PKP w Obrowie. Budynek jest przystosowany do pogłębionej pra-
cy socjalnej, wymagającej przyjaznej przestrzeni, umożliwiającej 
swobodną, spokojną komunikację. Zakres pracy pracowników so-
cjalnych jest szeroki. Celem ich działań jest pomoc podopiecznym, 
którzy znaleźli się w trudnej sytuacji życiowej i nie radzą sobie z na-
warstwiającymi się problemami. Pracownicy socjalni umawiają się 
także na rozmowy z rodzinami przeżywającymi różnego typu trud-
ności np. doświadczający przemocy domowej. 

W gabinetach przyjmują także specjaliści: psycholog, pedagog 
oraz terapeuta uzależnień, którzy pracują z dziećmi, młodzieżą 
i rodzicami. 

W budynku dyżury mają również asystenci wspierający rodziny 
z problemami wychowawczymi w pieczy zastępczej. 

Spotykają się tam również osoby z niepełnosprawnościami, ich 
opiekunowie oraz asystenci osobiści. 

- Gmina Obrowo poza ośrodkiem pomocy społecznej zatrud-
nia też psychologa, który pomaga potrzebującym mieszkańcom. 
Dodatkowo, we współpracy z toruńskim Remedis, przy ZS w Do-
brzejewicach od września funkcjonuje punkt psychologiczno-te-
rapeutyczny, gdzie uczniowie i pracownicy wszystkich gminnych 
szkół i rodzice mogą korzystać swobodnie z pomocy i wsparcia 
specjalistów – mówi wójt Andrzej Wieczyński. – To ważne, żeby 
się nie zamykać z problemem w domu, w swoich czterech ścianach. 
Warto się otworzyć, warto poprosić o wsparcie w sytuacji kryzyso-
wej – dodaje. 

Budynek po PKP jest dostosowany do pogłębionej pracy socjalnej
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Nowe rozwiązania komunikacyjne
Połączenia autobusowe i kolejowe z Toruniem będą coraz lepsze. Gmina wprowadziła nową 
linię MZK, dodatkowe kursy PKP i pracuje nad kolejnymi rozwiązaniami. 

Przy rozwoju siatki transportu publicz-
nego niezmiernie ważna jest współpraca 
między samorządami oraz instytucjami 
znajdującymi się poza gminą. Prace nad 
wprowadzeniem dobrych rozwiązań są 
bardzo czasochłonne oraz wymagają od 
samorządu sporych nakładów finanso-
wych.

Nowe rozwiązanie komunikacyjne dla 
mieszkańców Obór

Od dłuższego czasu gmina poszukiwała 
kompromisowego rozwiązania dla Obór, co 
było niemożliwe bez porozumienia z gminą 
Lubicz. 

Podczas ostatniego spotkania w Lubiczu, 
rozpatrywane były po raz kolejny możliwo-
ści wydłużenia połączenia autobusowego 
MZK do Obór. Tym razem w wariancie 
przeniesienia pętli autobusowej z Kopanina 
do Obór, a tym samym przedłużenia linii 
nr 113 przez Kopanino w gminie Lubicz do 
Obór w gminie Obrowo. Gmina Obrowo od 
dawna jest gotowa na to rozwiązanie (pętla 
autobusowa jest gotowa od ponad 2 lat). 

- Wreszcie ta ważna sprawa dla miesz-
kańców naszej gminy staje się realna. 
Mieszkańcy Kopanina zaś zyskają dodatko-
wy przystanek i odzyskają teren dotychcza-
sowej pętli. Liczę, że ta kolejna koncepcja 
rozwiązania problemu, będzie tą ostatnią 
i z korzyścią dla obu gmin. Cieszę się, że 

w zgodzie możemy rozwiązać szereg pro-
blemów w ramach dobrego sąsiedztwa – 
powiedział wójt Andrzej Wieczyński. 

Planowane są kolejne spotkania w tej 
sprawie, tym razem w Wydziale Gospo-
darki Komunalnej Urzędu Miasta Torunia. 
W spotkaniu wezmą udział przedstawicie-
le gminy Obrowo – radna Sylwia Lisińska 
oraz sołtys Lucyna Walczyk, a następnie 
planowane jest spotkanie z mieszkańcami. 

W oczekiwaniu na docelowe rozwiąza-
nie kwestii skomunikowania Obór z Toru-
niem, wprowadzone zostało tymczasowe 
rozwiązanie – kursy gminnym autobusem. 
Rozkład przewiduje trzy kursy poranne 
oraz trzy kursy popołudniowe. 

Od stycznia linie 123 i 124
W styczniu br. zostały uruchomione 

nowe linie autobusowe biegnące przez gmi-
nę Obrowo, które skomunikowały najbar-
dziej odległe miejscowości gminy z Toru-
niem.  

Nowa linia nr 124 biegnie przez Zębó-
wiec, Kazimierzewo, Zębowo, Łążyn II 
i Dobrzejewice w kierunku gminy Lubicz 
i Torunia. W porozumieniu z gminą Lubicz 
oraz MZK w Toruniu, wprowadzone zosta-
ły 2 kursy poranne (ok. 5:30 i 6:00) oraz 2 
popołudniowe (ok. 14:35 i 16:30). Kursy są 
realizowane w dni nauki szkolnej. Dodat-
kowe kursy na trasie od Zębówca do grani-

cy z gminą Lubicz zyskali także mieszkańcy 
trzech kolejnych miejscowości – Dobrzeje-
wic, Głogowa i Brzozówki. 

Linia 123 ma charakter linii okrężnej, 
tj. biegnie od Torunia przez gminę Lubicz 
i Brzozówkę w kierunku Szembekowa oraz 
ponownie przez gminę Lubicz - Jedwabno, 
w kierunku Torunia. Podstawowych kur-
sów w ciągu dnia jest aż 7. Rano realizowa-
ne są 3 kursy. Nowe rozwiązanie umożliwia 
aż 4 kursy powrotne z Torunia i także jest 
odpowiedzią na prośby mieszkańców, bo-
wiem powroty są ok. godz. 13:00, 14:30, 
16:10 i 18:05 z Torunia. Dodatkowo, poza 
tymi kursami, z uwagi na okrężny charakter 
linii, możliwy jest dojazd do Torunia kursa-
mi popołudniowymi.

W lutym został wprowadzony również, 
na prośbę mieszkańców, nowy przystanek 
na linii 123 – w Szembekowie przy ul. Osie-
dlowej 53. 

Pracownicy MZK w Toruniu informu-
ją, że prowadzone są regularne obserwacje 
i analizy działania linii 123 i 124. W roz-
kładzie jazdy na bieżąco wprowadzane są 
drobne korekty, tak by dostosować kursy 
autobusów do potrzeb mieszkańców oraz 
dobrze skomunikować linie 123 i 124 z to-
ruńskimi autobusami.

Kolejne pociągi na trasie Toruń-Czerni-
kowo

Od 11 grudnia 2023 roku na trasie po-
między Toruniem a Czernikowem została 
wprowadzona kolejna, tj. siódma, para kur-
sujących pociągów. 

Gmina Obrowo przystąpiła do porozu-
mienia międzygminnego, dzięki któremu 
możliwe było odciążenie, mocno zakorko-
wanej, drogi krajowej nr 10 oraz poprawie-
nie oferty transportowej dla mieszkańców 
gminy. 

- Rozwój siatki połączeń komunikacyj-
nych jest odpowiedzią na potrzeby miesz-
kańców. Transport kolejowy jest alternaty-
wą dla komunikacji samochodowej, dzięki 
któremu możemy odciążyć zakorkowaną 
DK10 – wyjaśnia wójt Andrzej Wieczyński. 
– Takie przedsięwzięcia nie należą do ni-
skobudżetowych. Szacunkowy roczny koszt 
uruchomienia pary pociągów to ponad 
535 tys. zł. Dzięki partycypacji w kosztach, 
utrzymanie takiej linii staje się łatwiejsze, 
gdyż koszty rozkładają się na kilka samo-
rządów. Nasza gmina w 2024 roku dołoży 
do tego z własnego budżetu prawie 65 tys. 
zł – dodaje. 

W budżecie gminy na 2024 rok została 
uwzględniona kwota 1,7 mln zł na bieżące 
wydatki związane z lokalnym transportem 
(np. MZK).


